
Protokół Nr III/19 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 31 stycznia 2019 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 11:45. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

 

Ad. 1)   
Obrady III Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

– Pani Anna Kulesza, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), 

zaproszonych gości Urszulę Siemiatycka – dyrektora Szkoły Podstawowej w Szczodruchach 

(lista obecności Zał. Nr 2), mecenasa Pana Przemysława Rawa-Klocek, Wójta Gminy 

Sylwestra Jaworowskiego, Skarbnika Gminy Gabrielę Mioduszewską, Sekretarza Gminy 

Panią Danutę Niewińską wszystkich pracowników Urzędu Gminy, Panie i Panów sołtysów 

(lista obecności Zał. Nr 3) oraz mieszkańców gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 4). 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad 

– w sesji udział bierze 15 radnych. 

 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do porządku obrad, który 

Państwo radni otrzymali (Zał. Nr 5). 

  1. Otwarcie sesji. 

  2. Przyjęcie porządku obrad III sesji Rady Gminy. 

  3. Interpelacje i zapytania radnych. 

  4. Przyjęcie protokołu obrad z II sesji Rady Gminy z dnia 20 grudnia  2018 r. 

  5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    a/ Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019 – 2029: 

         - dyskusja,  

         - podjęcie uchwały, 

    b/ budżetu gminy na 2019 rok: 

         - dyskusja,  

         - podjęcie uchwały, 

    c/   niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki na 2020 rok, 

     d/  wprowadzenia zmiany w statutach sołectw gminy Kołaki Kościelne, 

     e/ uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

     f/  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  na 2019 rok, 

     g/ przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok, 

     h/ planu pracy Rady Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok, 

     i/  planów pracy Komisji Rady Gminy Kołaki Kościelne  na 2019 rok. 

7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

9.  Sprawy różne. 

10.  Zamknięcie obrad. 

Radni nie wnieśli uwag, więc Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcie porządku obrad 

poprzez głosowanie: 

- za – 15 głosów, 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady przedstawiła wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 6) i stwierdziła, że 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z II sesji 

Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2018 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne (Zał. Nr 

7): 

- za – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad II sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 20 grudnia 2018 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

1) powołania komisji rewizyjnej, komisji skarg, wniosków i petycji, stałych komisji 

Rady Gminy Kołaki Kościelne oraz ustalenia ich składu osobowego, 

2) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy, 

3) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego 

na obszarze gminy w 2019 roku, 

4) obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2019 roku, 

5) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego na zakup 

posiłków lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

6) zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, 

7) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kołaki Kościelne na 

lata 2019-2021, 

8) zmian w budżecie gminy, 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018-2029 

10) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego o nazwie „Strefa 

gospodarcza I” 

11) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 

ewidencyjnej numer 117. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych również Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych 

rzeczy, które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1. Dobiegł końca remont Stacji Uzdatniania Wody w Zaniach – Leśnicy. Roboty o wartości 

198 066,90 zł. brutto zostały odebrane dnia 21 grudnia 2018 r.  

2. W odpowiedzi na ogłoszone postępowanie "Odbieranie, transport i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie gminy 



Kołaki Kościelne" wpłynęła tylko jedna oferta złożona przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 

Komunalnej z Zambrowa. Zamawiający oceniając przedłożoną ofertę stwierdził, że spełnia 

ona założone kryteria oraz warunki. Wartość zamówienia na rok 2019 wynosi: 185 328,00 

zł brutto. Kwota ta jest wyższa w porównaniu do ubiegłego roku o 30 %. Wynika to z 

podniesienia kosztów funkcjonowania na skupie odpadów. 

3. Gmina Kołaki Kościelne realizuje w partnerstwie ze Szkołą Podstawową oraz 

Stowarzyszeniem „moja Wieś” projekt „Ja w Internecie”. Są to bezpłatne szkolenia mające 

na celu podniesienie kompetencji cyfrowych osób w wieku 25+. W ramach projektu 

pozyskano nowe laptopy, które przekazane zostaną do szkoły.  

Dofinansowanie zakłada przeszkolenie 105 mieszkańców w tematach: 

– Rodzic w internecie, 

– Kultura w sieci 

– Działam w sieciach społecznościowych, 

– Rolnik w Sieci, 

– Moje finanse i transakcje w sieci. 

Zapraszamy mieszkańców do udziału! Zapisy na szkolenia w Szkole Podstawowej  

w Kołakach Kościelnych i Urzędzie Gminy Kołaki Kościelne. 

4. W Urzędzie Gminy oraz na stronie internetowej dostępna jest ankieta dotycząca potrzeb 

osób niepełnosprawnych. Chcielibyśmy dzięki niej poznać Państwa potrzeby dotyczące 

kontaktu z naszym urzędem. Dotyczy ona realizowanego projektu związanego 

z dostępnością usług publicznych przez osoby  niepełnosprawne 

5. Przypominam, że w miesiącu lutym należy składać wnioski wraz z fakturami VAT na 

zakup oleju napędowego.    

6. W dniu 24 stycznia wspólnie z prezesem OSP w Kruszach Panem Markiem Kołakowskim 

byliśmy na spotkaniu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych  i Administracji, na spotkaniu 

z Ministrem Panem Jarosławem Zielińskim oraz Komendantem Głównym PSP Panem gen. 

Leszkiem Suskim. Rozmowy dotyczyły doposażenia OSP w samochody na terenie naszej 

gminy. Samochód, który został użyczony 2 lata temu jednostce w Kruszach – deklaracja 

padła, że zostanie już na stałe. Rozmowy także dotyczyły przekazania samochodu do 

jednostki OSP w Kołakach Kościelnych. 

7. 18 lutego do Kołaki Kościelnych przyjedzie Pan Minister Jarosław Zieliński i tematem 

spotkania z mieszkańcami będą działania Państwa na rzecz bezpieczeństwa naszych 

obywateli oraz wsparcie dla jednostek OSP. Spotkanie 18 lutego o godz. 19:30 w Sali 

gimnastycznej. Informacje szczegółowe podamy w internecie oraz przez sołtysów. 

Zachęcam do udziału w tym spotkaniu. Od tego spotkania zależy też współpraca z Panem 

Ministrem (Zał. Nr 8).  
 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019-2029. 

Następnie poprosiła o pytania. 

Radny Wasiulewski Krzysztof poprosił o odczytanie uchwały, żebyśmy mogli przegłosować. 

Pan Wójt – była czytana na komisjach. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – była na komisjach, a dzisiaj mamy sesję rady, także bardzo 

proszę. 

Pani Skarbnik odczytała uchwałę. 

Innych zapytań nie było, w związku z tym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie 

imienne (Zał. Nr 9). 

- za – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019-2029 została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 

2019 rok. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Wasiulewski Krzysztof złożył wniosek formalny o dopuszczenie do dyskusji nad tym 

budżetem również Państwa sołtysów, ponieważ oni są przedstawicielami danych 

miejscowości, także bardzo proszę o dopuszczenie do głosu Państwa sołtysów w kwestii 

budżetu naszej gminy. 

Pan Wójt – radni są przedstawicielami danych okręgów i ponoszą pełną odpowiedzialność za 

to co uchwalają i proszę na sołtysów nie zrzucać odpowiedzialności. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – ja nie mówię odnośnie kwestii głosowania, mówię odnośnie 

dyskusji i wniosków. 

Pan Wójt – dyskusje były na komisjach. 

Radna Jolanta Konopka – Panie Wasiulewski, ale to ogromne zamieszanie wychodzi. 

Pan Wójt – proszę nie burzyć porządku obrad. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo – to po co my tu jesteśmy? 

Radna Jolanta Konopka – po to, żeby dyskutować, jak jest na to czas. 

Pan Wójt – wybraliście Państwo swoich radnych, którzy odpowiadają za… 

Radna Jolanta Konopka – ale macie radnych, rozmawiajcie z radnymi, czy ktoś przychodzi do 

radnego, czy radnej ze wsi sołtys i rozwiązujecie wspólnie jakieś problemy? 

Sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – czy Pan Radny naszej miejscowości 

przychodzi i przedstawia nam plan budżetu? 

Radna Jolanta Konopka – ale wy jesteście na sesji, wy wszystko wiecie, nic tu nie jest do 

ukrycia. 

Pan Wójt – po to wybierani radni, żeby podejmowali odpowiedzialność i reprezentowali 

swoje okręgi. 

Przewodnicząca Rady – nie będziemy burzyć porządku sesji. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – to gdzie ta nasza demokracja jest, mam pytanie. Ja składam 

wniosek formalny i proszę o przegłosowanie. 

Sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – dokładnie, żeby każdy radny podjął decyzję 

imiennie. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – także Pani Przewodnicząca składam wniosek formalny o 

przegłosowanie. 

 Radny Piotr Dębek – jestem sam sołtysem, to ja widzę te dokumenty, ale większość sołtysów 

nie ma tych dokumentów przed oczami i nie wiem o czym będziemy nawet dyskutować tak 

naprawdę. Ja zgłosuję za, żeby wam dać ten głos, ale nie wiem nad czym będziecie 

dyskutować, co będziecie mieli przed oczami, bo nawet cyferek nie widzicie. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – ale słyszeliśmy 

Radny Piotr Dębek – ja cały tydzień studiowałem. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne w sprawie wnioski radnego Krzysztofa 

Wasiulewskiego: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 3 głosy, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wniosek Pana Radnego Wasiulewskiego przechodzi 11 

głosami za, przeciw 3, wstrzymało się 1 głos (lista głosowania imiennego Zał. Nr 11). 



Zatem otwieram dyskusję, bardzo proszę. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – na posiedzeniu komisji zapowiedział Pan Wójt podwyżkę za 

odpady w naszej gminie o 30%. Proszę powiedzieć z czego to wynika? 

Pan Wójt – temat podwyżek zbiórki odpadów będzie poruszony na następnej komisji, 

ponieważ dopiero trwa kalkulacja. W tej chwili nie powiem konkretnych argumentów, które 

przemawiają za podwyżką. Podwyżka w stosunku do umowy z poprzednich lat wynika z 

umowy zawartej teraz, która jest o 30% wyższa niż w tamtym roku. W innych gminach jest to 

kilkukrotnie wyżej niż u nas. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – z tego wynika, że na następnej sesji Pan nam to przedstawi? 

Pan Wójt – taki mój obowiązek jest. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – pytanie drugie, czy gmina ma opracowany plan remontów 

dróg dojazdowych do pól i czy jest opracowana forma zgłaszania potrzeb? 

Pan Wójt – potrzeby zgłaszane są na bieżąco, żadnego planu nie ma kolejności, jak będziemy 

robić. Ma Pan budżet gminy, wie Pan ile w budżecie jest zaplanowane na remont i wg potrzeb 

na bieżąco rozmawiamy z sołtysami i ustalamy priorytety i tak działamy już od wielu lat. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – czy gmina złożyła wniosek o dotację z budżetu 

województwa na zadania z zakresu ochrony, rekultywacji i poprawy jakości gruntów rolnych, 

jeżeli tak to na jaką drogę? 

Pan Wójt – nie został żaden wniosek złożony na rekultywację dróg dojazdowych do pól. 

Pamiętam w 2015 roku robiliśmy drogę Gosie Otole, miało być dofinansowanie 50%, czy 

nawet więcej. Finalnie okazało się, że to było dużo mniejsze dofinansowanie i tak naprawdę 

wyrzuciliśmy sporo pieniędzy na drogę, bo trzeba by było zrobić ją pięciometrową z 

poboczami, a takich dróg na pole nie trzeba. Dlatego na te drogi nie występujemy, bo jest 

małe  dofinansowanie a gminy nie stać jest na wyłożenie takich pieniędzy. Żeby uzyskać 

dofinansowanie ta droga musi spełniać pewne parametry, które trzeba osiągnąć, trzeba 

poszerzyć drogę, trzeba zrobić pobocza, położyć odpowiednie warstwy, grubości tych warstw 

a to jest finansowo dla nas niekorzystne. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – odnośnie bieżącego remontowania dróg, 

zgłaszałem potrzebę 2, 3 wywrotek kruszywa do Ćwikieł Krajewa, droga zniszczona przez 

deszcz i do dziś nie dostałem żadnej odpowiedzi, nie mowa o żwirku. Druga sprawa do Pani 

Skarbnik – nie wiem, czy dobrze zrozumiałem, w budżecie była nadwyżka w kwocie ponad 

miliona złotych na spłatę zaciągniętych zobowiązań i wcześniejsze finansowanie inwestycji a 

później ta sama pozycja powtórzyła się przy udzieleniu zgody Panu Wójtowi na zaciągnięcie, 

może źle zrozumiałem, kwot rat kredytów też nie rozumiem, o ile pamiętam to raty były dużo 

niższe. Gdy to dotyczy okresu 4 lat, tj. kadencja a później pozwolenie dla Pana Wójta na 

zaciąganie zobowiązań – kwota 400 tys. i powtórzona… 

Pani Skarbnik – zaciągnęliśmy dwa kredyty w 2018 roku na kwotę 1 440 829 zł, są to 2 

kredyty na kolektory słoneczne na prefinansowanie i termomodernizację budynku Urzędu 

Gminy i spłacamy jeszcze kredyt, który zaciągnięto do 2029 roku i spłaty tego kredytu będą 

300 208 zł. Razem to nam daje kwotę 749. Te kredyty na prefinansowanie oczywiście w tym 

roku będą spłacone, gdy dostaniemy środki unijne i automatycznie będą spłacane. 

Upoważnienie Pana Wójta do zaciągnięcia kredytu na 300 tys. na prefinansowanie – 

przygotowujemy się do budowy ogniw fotowoltaicznych i musimy też zaciągnąć kredyt w 

wysokości 300 tys. na prefinansowanie tego zadania, które planujemy w tym roku. 

Pan Wójt – mam pytanie do Pana Długoborskiego – Pan składał pismo w tej sprawie? Bo 

mówi Pan, że do tej pory nie ma odpowiedzi, ustnie czy pisemnie, nie wiem o co chodzi 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – Panie Wójcie Pan użył słowa 

zwyczajowo, zwyczajowo zgłosiłem to ustnie do pracownika gminy. 

Pan Wójt – i tak należy robić, ja tej sprawy osobiście nie znam, ale poleciłbym Państwu, jeśli 

jakaś sprawa nie jest załatwiona w jakimś wydziale w urzędzie gminy, po to jestem żeby 



pomóc tą sprawę przyśpieszyć. Nie o wszystkim wiem, bo jak Pan przed chwilą wskazał, 

zgłosił to do pracownika gminy, no ja o tym teraz dopiero wiem. Od razu dzwonić do mnie, 

jak coś się przeciąga, od tego tam siedzę. W taką pogodę to trzeba jeszcze poczekać. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – tu była mowa o lipcu. 

Pan Wójt – proszę nie zwlekać z tym do sesji, nie czekać, żeby mieć argumenty na Wójta, 

tylko po prostu dbać o to, co się dzieje w sołectwie. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – Panie Wójcie, naprawdę nie eleganckie 

było to zdanie Pana, czekam do sesji, tych sesji było już kilka i prośbę swoją ponawiałem, 

także proszę… Jeszcze do Pani Skarbnik mam zapytanie – czy potwierdzi Pani, to co ileś sesji 

do tyłu powiedział Pan Wójt o obsłudze prawnej gminy, czy ona wynosi rzeczywiście 2500 zł 

miesięcznie… 

Pani Skarbnik – stała obsługa tyle wynosi + WAT 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – 2500 i nic więcej. 

Pani Skarbnik – stał obsługa bieżąca gminy. 

Pan Wójt – stała obsługa gminy, pracowników, stanowisk. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – mam jeszcze raz pytanie – ile np. 

wynosiła obsługa gminy za 2018 rok całość ze wszystkimi sprawami? 

Pani Skarbnik – nie mogę w tej chwili powiedzieć, bo musiałabym zajrzeć do budżetu i to, 

jeśli Pan chce – proszę przyjść do mnie i na piśmie, z tego co pamiętam, udzielałam Panu A. 

M. i taką samą udzielę Panu. Nie pamiętam kwoty. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – proszę Panią przewodniczącą, żeby to 

było przygotowane na następnej sesji – ile wynosiła obsługa prawna z wszystkimi 

przyległościami, dokładnie, bez jakiś… 

Skarbnik Gminy – jestem w biurze, proszę wystąpić, bo nie jestem w stanie zapamiętać 

każdej kwoty. Mówię teraz o stałej obsłudze miesięcznej. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – rozumiem, tylko prosiłbym o taką 

odpowiedź, żeby usłyszeli ludzie. 

Pan Wójt – obsługa stała prawna to jest obsługa stała prawna, to jest ta kwota, którą Pani 

księgowa przedstawiła. Kolejne sprawy, to sprawy sądowe, które są odrębnymi sprawami, to 

też są sprawy gminy, ale nie wchodzą w zakres tej umowy. Dzięki współpracy z ta kancelarią 

prawną, zresztą państwo to doskonale wiecie, wygraliśmy pierwszą rozprawę z firmą, która 

wykonywała oczyszczalnie, tj. ponad 200 tys. + odsetki, także wielki sukces. Sprawy będą się 

jeszcze toczyły się długo, nikt za darmo nie będzie przy tym siedział, bo to są tomy 

dokumentów i to nie wchodzi w zakres obowiązków kancelarii prawnych w zakresie obsługi 

gminy. Wcześniej tak samo to się odbywało, proszę sprawdzić wcześniejsze działania gminy. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – w 2017 roku bodajże w grudniu, Pan i Pan 

Mecenas powiedział o dwóch wygranych sprawach, o te ubezpieczenie chodzi 200 tys. i 

druga sprawa miała być wygrana remontu, który miał być wykonany na koszt gminy i miał 

być zwrot. Czy ta sprawa została wygrana, było podane, że tak tą sprawę wygraliśmy i 

będziemy teraz szli do bólu każdą jedną oczyszczalnię podawali do sądu i będziemy 

wygrywać. Czy ta sprawa została wygrana, proszę powiedzieć? 

Pan Wójt – te sprawy, jeszcze pierwsze sprawy z 2015, jeszcze sprawy się toczą, to są bardzo 

długie rozprawy. 

Radny Piotr Dębek – ale to miał być głos dla wszystkich sołtysów. 

Ogólna dyskusja. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – to są wydatki do budżetu. 

Radny Piotr Dębek – czy Pan jest jakimś przewodniczącym sołtysów, może inny? 

Przewodnicząca Rady – mówimy o budżecie, bardzo proszę, czy ktoś z Państwa sołtysów? 

Sołtys wsi Rębiszewo Zegadły Andrzej Modzelewski zapytał o drogę z Rębiszewa do 

Wierzbowa. 



Pan Wójt – w budżecie jest uwzględniona ta droga, w tej chwili trwają negocjacje z 

projektantami na temat projektu tej drogi, bo to nie będą małe pieniądze, gdyż będzie to 

generalna przebudowa tej drogi, łącznie z rowami, z pozwoleniem wodno-prawnym, 

pozwoleniem na budowę, odwodnieniem w kierunku strumyka, odwodnienie 

podpowierzchniowe. Na razie trwają negocjacje z wykonawcą, który ma zrobić projekt. 

Jeżeli chodzi o Gosie Otole, tam jest już projekt wykonany i jest pozwolenie na budowę. 

Teraz będziemy składać wniosek o dotację. W tamtym roku nie dostaliśmy tej dotacji, w tym 

roku ma być więcej pieniążków przeznaczonych z budżetu państwa na ten cel. Mam nadzieję, 

że uda się nam w tym roku te dwie drogi zrobić. 

Następnie radny Wasiulewski Krzysztof zapytał, czy w gminnych jednostkach są zatrudnione 

osoby z uprawnieniami emerytalnymi lub przebywającymi na emeryturze. Jeżeli tak, to w 

jakim charakterze, na jakim etacie? 

Pan Wójt – proszę się zwrócić, w tej chwili nie pamiętam tego. 

Wasiulewski Krzysztof - Panie Wójcie, Pan ma pracowników i Pan nie wie…. 

Pan Wójt – proszę zwrócić się do mnie na piśmie, Pan dostanie odpowiedź. 

Wasiulewski Krzysztof - Panie Wójcie….. 

Wójt – to jest moja odpowiedź, dziękuję bardzo. 

Wasiulewski Krzysztof - Panie Wójcie, jestem radnym i zgodnie ze statutem, to nie chodzi o 

pismo, to chodzi o dyskusję, bo jeśli mówimy odnośnie budżetu. Jeżeli ja zatrudniam 

pracowników w szkole, to ja wiem, na jakim etacie pracuje. I mam troszkę więcej 

pracowników. Także proszę przygotować to na następną sesję, jeśli Pan nie wie dziś. 

Pan Wójt – proszę o formalny wniosek. 

Wasiulewski Krzysztof - Panie Wójcie – składam formalny wniosek, proszę do protokołu 

zapisać, to jest formalny wniosek. 

Wójt – dziękuję bardzo. 

Sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – z tego co zrozumiałem z tego budżetu, czy te 

inwestycje będziemy opierać tylko na tym zaciągniętym kredycie? 

Pani Skarbnik – żeby Pan słuchał, to by Pan wiedział. Jest to tylko na prefinansowanie 

budowy ogniw fotowoltaicznych. 

Dariusz Kuleszczyk – to wyjdzie na zero, prawda? 

Skarbnik gminy – inaczej nie może być, zgodnie z ustawą o finansach publicznych. 

Równowaga budżetu polega na: dochody + przychody – wydatki – rozchody. 

Dariusz Kuleszczyk – czasami jest nadwyżka budżetowa, to z czegoś powstaje. 

Na tym zakończono dyskusję nad budżetem. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie 

imienne w sprawie budżetu gminy na 2019 rok: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 3 głosy (lista głosowania imiennego Zał. Nr 12). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie budżetu gminy na 2019 rok została 

przyjęta przy trzech głosach wstrzymujących się (Zał. Nr 13). 

 

Ad. 6c)  
W tym punkcie Wójt Gminy odniósł się do uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2020 rok. Co 

roku pochylamy się nad tym tematem, który jest ważny. Chcę Państwu powiedzieć, żeby 

wyodrębnić taki fundusz, to z gminnych środków należałoby wyodrębnić prawie 120 tys. 

Uważam, że jeszcze nie stać jest gminy. Mam nadzieję, że przyjdą lata, kiedy będzie nas stać, 

kiedy wioski będą dostawały te fundusze, będą mogły swobodnie nimi dysponować, ale w 

obecnej sytuacji, niestety gmina jest bardzo zadłużona – wiecie Państwo o tym. Nie stać nas 

na wyodrębnienie takich środków. Jeżeli Państwo radni są innego zdania, kto jest za 



wyodrębnieniem tych środków, wskazał źródło finansowania, czyli z jakiego paragrafu, 

inwestycji rezygnujemy na rzecz funduszy sołeckiego. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – proponuję ten punkt odłożyć na następną sesję, będą 

zebrania w poszczególnych miejscowościach i na tych zebraniach społeczeństwo się 

wypowie, czy ewentualnie ten fundusz, w tym przypadku fundusz sołecki ma zostać przy 

każdej miejscowości, czy ewentualnie jako fundusz gminny. 

Pani Skarbnik – nie może to być fundusz gminny, musi on być wykorzystany przez 

poszczególne sołectwa. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – wiem o tym, tylko mi chodzi o rzecz dość istotną, żeby 

dzisiaj tego tematu nie poruszać. 

Pani Skarbnik – musimy to uchwalić do 31 marca. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – no właśnie, a takie spotkania mamy przełom lutego początek 

marca. 

Pan Wójt – ale zbierać się, żeby jedną uchwałę uchwalić, to są koszty, a porządek obrad 

został przegłosowany. Ja też jestem za tym, ten fundusz przydałby się i każdy z sołtysów to 

powie i każdy z radnych to powie, ale pytanie jest – skąd wziąć na to pieniądze i to wszystko. 

Po co spotykać się, jak znamy odpowiedź każdego sołtysa, że to jest potrzebne, że to jest 

dobra rzecz, bardzo potrzebna, tylko proszę powiedzieć, skąd wziąć na to pieniądze i 

uchwalić… 

Pani Skarbnik – chcę podkreślić, że w tym roku mamy największe obciążenie kredytowe, 

spłacamy 300 208 zł plus odsetki. 

Pan Wójt – to był kredyt zaciągnięty w 2014 roku i będziemy spłacać do 2029 r. 

Pani Skarbnik – w tym roku mamy największe obciążenie i jeszcze w 2020. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – czy to jest jedyny kredyt, który został zaciągnięty w 2014 

roku, czy są jeszcze jakieś inne kredyty? Pan cały czas powtarza, że to jest kredyt zaciągnięty 

przez część Państwa radnych, czy jest to jedyny kredyt? Proszę to wyjaśnić. 

Pani Skarbnik – nie jest to jedyny kredyt, bo w uchwale budżetowej jest jeszcze dwa kredyty 

na prefinansowanie, ale kredyt długoterminowy jest tylko ten jeden. 

Pan Wójt – który obciąża tak bardzo budżet, nie pozwala nam na inwestycje. Te kredyty, 

które zaciągamy są na prefinansowanie, które są za chwilę spłacane po wykonaniu inwestycji 

z dotacji ze środków zewnętrznych. Tego nie możemy nazwać kredytami długoterminowymi, 

bo one nas nie obciążają zupełnie. A ten kredyt, który został zaciągnięty w 2014 roku przez 

Panią Wójt Barbarę Wasiulewską, to niestety obciąża nas do 2029 roku. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – czy to sama wójt zaciągnęła, czy nie było zgody Rady? 

Część z Państwa była radnymi w tym czasie. Bardzo proszę również o podjęcie takiej decyzji, 

a nie cały czas wracanie, odgrzewanie kotletów na każdej sesji. 

Pan Wójt – jak można zapomnieć o kredycie, który spłacamy. 

Ogólna dyskusja. 

Pan Wójt – niech Pan nie wprowadza w błąd. Pan mówi, że te kredyty na prefinansowanie 

obciążają budżet gminy, nie Ociąża proszę Pana. Tylko ten kredyt, który był zaciągnięty w 

2014 roku przez Panią Barbarę Wasiulewską, byłą Wójt gminy. Kredyt podpisała Pani Wójt. 

Skarbnik Gminy – ten kredyt jest spłacany ze środków własnych gminy. Te dwa kredyty, o 

których powiedziałam na kwotę 1,440 tys. będzie sfinansowany ze środków unijnych, a ten 

jest spłacany z własnych środków, które mogłyby być przeznaczone na inne cele. 

Radny Piotr Dębek – żadna nowość, że ten kredyt był zaciągnięty do 2029 roku, sołtysi są nie 

jedną kadencję a ja druga i słyszę o tym kredycie od ośmiu lat. 

Radny Kołakowski Michał – ale jest inwestycja założona. 

Na tym dyskusję zakończono. Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie i nie widzę powodu odkładania tego na kolejną sesję. Następnie 



Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2020 rok: 

- za – 10 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 3 głosy (lista głosowania imiennego Zał. Nr 14). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2020 rok została 

przyjęta 10 głosami za, przy dwóch głosach przeciwnych i trzech głosach wstrzymujących się 

(Zał. Nr 15). 

 

Ad. 6d)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie wprowadzenia zmiany w statutach sołectw gminy Kołaki 

Kościelne omówiła Hanna Dąbrowska – inspektor UG. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne 

uchwały w sprawie zmiany w statutach sołectw Gminy Kołaki Kościelne: 

- za – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (lista głosowania imiennego Zał. Nr 16). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany w statutach sołectw gminy 

Kołaki Kościelne została przyjęta jednogłośnie (Zał. Nr 17). 

 

Ad. 6e)  
W tym punkcie Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała w sprawie gminnego 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023 była omawiana na komisjach.  

Radni nie podjęli dyskusji. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne uchwały w 

sprawie gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023: 

- za – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (lista głosowania imiennego Zał. Nr 18). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie gminnego wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  została 

przyjęta jednogłośnie (Zał. Nr 19). 

 

Ad. 6f)  
W tym punkcie Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2019 rok 

była też omawiana na komisjach i poprosiła o pytania. 

Radni nie podjęli dyskusji. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  na 2019 rok: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 1 głos (lista głosowania imiennego Zał. Nr 20). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2019 rok została podjęta przy 12 

głosach za, 2 przeciw i 1 wstrzymującym się (Zał. Nr 21). 

 

 



Ad. 6g)  
Przewodnicząca Rady powiedziała, że projekt uchwały w sprawie  Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok też był omawiany na komisjach. 

Radni nie podjęli dyskusji. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok: 

- za – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (lista głosowania imiennego Zał. Nr 22). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 23). 

 

Ad. 6h) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie planu pracy Rady Gminy Kołaki Kościelne na  2019 rok 

przedstawiła Przewodnicząca Rady. Następnie zarządziła głosowanie imienne tej uchwały: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy (lista głosowania imiennego Zał. Nr 24). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie planu pracy Rady Gminy Kołaki 

Kościelne na  2019 rok została podjęta 13 głosów za i 2 wstrzymujących się (Zał. Nr 25). 

 

Ad. 6i) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady powiedziała, że odbyły się pierwsze posiedzenia 

komisji Rady i zostali powołani Przewodniczący i Wiceprzewodniczący tych komisji. 

Następnie przedstawiła te składy. Poszczególne komisje przedstawiły swoje plany pracy na 

2019 rok, które są załącznikami do uchwały. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne uchwały w sprawie planów pracy 

Komisji Rady Gminy Kołaki Kościelne na 2019 rok: 

- za – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów (lista głosowania imiennego Zał. Nr 26). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy 

Kołaki Kościelne na 2019 rok została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 27). 

 

Ad. 7) 

W tym punkcie głos zabrał radny Wasiulewski Krzysztof zasugerował, że miał zarzut iż na 

siedząco, z tego co początek sesji Pani też rozpoczęła na siedząco, byłem przygotowany na to, 

że obrady prowadzone są na siedząco, przepraszam za to, później wstałem, myślałem, że tak 

jest przyjęte. 

Przewodnicząca Rady – tak utarło się w poprzedniej kadencji nie wstawała. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – jestem radnym tej kadencji, dlatego tak postąpiłem, 

przepraszam za to. 

 

Ad. 8) 

Radni nie składali wniosków i oświadczeń. 

 

Ad. 9) 

W sprawach różnych głos zabrał sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – rozmawiamy 

o budżecie, Pani Skarbnik użyła określenia, że kredyt nie obciąża kosztami gminy, to 300 tys. 

to żadne koszty dla gminy? 



Pani Skarbnik – to są kredyty na prefinansowanie, będą może naliczone odsetki, ale nie wiem 

w tej chwili, jakie będą odsetki na czas realizacji tego kredytu. Zaciągany jest z reguły na 2-3 

miesiące, mamy niskie oprocentowanie, ale w tej chwili nie potrafię powiedzieć, gdyż nie 

mamy nawet umowy podpisanej, jakie to będzie oprocentowanie. Może będzie to w granicach 

1000 zł. Jest to same oprocentowanie. 

Pan Wójt – prefinansowanie różni się tym od kredytu zaciągniętego w 2014 roku tym, że 

kapitał jest spłacany z pozyskanych funduszy, nie z budżetu gminy. Oczywiście odsetki i 

obsługa kredytu kosztuje, ale nie są to koszty porównywalne z tym kredytem zaciągniętym w 

2014 rok. 

Sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – zwrócił się do Przewodniczącej Rady - była 

burzliwa sesja jeśli chodzi o budżet, jakoś przetrwaliśmy, dlatego się zwracam o możliwość 

zabrania głosu dla tych sołtysów, może by Pani rozpatrzyła? 

Przewodnicząca Rady – przecież był udzielony głos. 

Sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – to było do budżetu, ale i innych zagadnień 

istotnych dla naszej gminy. My tylko chcemy swoje zdanie przedstawić, my nie chcemy 

kogoś urazić, ale być może nieraz się nasze zdanie liczy. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – dlatego też składam wniosek formalny o to, żeby sołtysi byli 

dopuszczeni do zabierania głosu na sesjach Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady – ale maja prawo zabierania głosu w sprawach różnych. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – a w zasadniczych nie. 

Ogólna dyskusja. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – był wniosek formalny, proszę o przegłosowanie. 

Ogólna dyskusja. 

Pan Wójt – projekty uchwał są zamieszczanie w BIP na stronie urzędu, można z tym się 

zapoznawać, uwagi wnosić do radnych, nie róbmy z tego targowiska, że wszyscy na sesji 

będą mieli głos, to po co są ci radni? Oni biorą odpowiedzialność za to, jak będzie wyglądał 

budżet, jak będzie wyglądała przyszłość gminy a nie wszyscy, kto przyjdzie i kto będzie 

chciał. Do tego to zmierza. Proszę o rozsądek wszystkich radnych i proszę o zagłosowanie 

przeciwko temu wnioskowi. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – jeszcze raz powtarzam, składam wniosek formalny. Panie 

wójcie, tak Pan powiedział, że odnośnie sołtysów – przedstawiciele radnych, mamy nas 15, 

wsi mamy 24 i nie wszyscy maja radnego w danej miejscowości, dlatego składam wniosek 

formalny o przegłosowanie. 

Sołtys wsi Gosie Duże Piotr Krajewski – zapytał o sprawę drogi Gosie Otole, w ostatniej 

kadencji była ta sprawa wałkowana, miała być zrobiona do końca kadencji i co z nią się dzieje 

nadal, będzie zrobiona, czy jeszcze w następnej kadencji? 

Pan Wójt – na samym początku sesji mówiłem to, ale jeszcze raz powtórzę. Sprawa wygląda 

tak – do 2014 roku nie zrobiono nic z tą drogą, nie uregulowano granic, nawet nie składano 

wniosków o żadne dotacje, nie zrobiono projektu budowlanego. W tej chwili uregulowano 

granice, jest już projekt budowlany zatwierdzony, gotowy do złożenia wniosku o dotację. Jak 

tylko pojawią się takie możliwości, będziemy starać się o dotację i remontować  tą drogę. 

Sołtys wsi Gosie Duże Piotr Krajewski – na ostatniej kadencji Pan powiedział, że do końca 

kadencji będzie zrobiona ta droga. 

Pan Wójt – nie udało się zrealizować, ale to już nie jest moja wina, nie dostaliśmy dotacji ze 

względu na to, że ta droga nie jest drogą strategiczną wg założonych kryteriów. Żeby dostać 

dotację, trzeba tam wybudować chodniki, ścieżki rowerowe, przejścia dla pieszych, znaki 

różnego typu, wtedy byśmy dostali dotację i punktację. Niestety nie będziemy w polu 

chodników budować. Założenia nowych projektów są zupełnie inne, czekamy na te założenia 

i mam nadzieje, że gminom takie jak my, gminom biednym będą miały pierwszeństwo do 

tych środków. 



Sołtys wsi Gosie Duże Piotr Krajewski – chcę jeszcze nadmienić, że ta droga łączy dwie 

gminy i wszyscy co tu są radni jeżdżą tamtędy na Biele, także ta droga jest dla całego ogółu 

potrzebna, nie tylko dla naszej gminy. Myślę, że powinna mieć priorytet taka droga, ale nie 

wiem, jak jest. 

Sołtys wsi Gosie Małe Piotr Dębek – jako radny zrobiłem zebranie dla swojego okręgu Gosie 

Małe, Gosie Duże, oczywiście Pana nie było na tym spotkaniu i mieszkańcy Dużych Gosi 

powiedzieli, że oni nie chcą tej drogi, wolą drogę w stronę Cholew, tam jest zniszczona gorzej 

droga. Ja tylko powtarzam to, co powiedzieli mieszkańcy. Mam listę którzy mieszkańcy byli 

na zebraniu, którzy się wypowiedzieli w tej sprawie. Ja jestem za tą droga, żeby skończyć. 

Sołtys wsi Gosie Duże Piotr Krajewski – ja nie wiedziałem, nie mogłem być. 

Pan Wójt – uspokójmy dyskusję na temat Gosi Otole, bo jest to już w budżecie zapewnione, 

poniesione koszty na regulacje granic, także idziemy do przodu z tym tematem. 

Ogólna dyskusja. 

Głos zabrała sołtys wsi Anna Grabowska – zwróciła uwagę odnośnie odśnieżania, ze 

zgłaszała do odśnieżenia w sobotę, ale dopiero w niedzielę to zrobiono. 

Pan Wójt – to trzeba zgłaszać na bieżąco w gminie i będziemy wyciągać konsekwencje. 

Dziękuję za te uwagi. 

Ogólna dyskusja. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – brakuje na wiele spraw pieniędzy, ale 

wydaje mi się że budżet powinniśmy mieć większy w tym roku, bo w tamtej kadencji 

mieliśmy kuriozum na skalę krajową, że doradca dojeżdżał 120 km, ileś brał tam pieniążków, 

delegacje i wypłaty, teraz tego nie ma, Pan Wójt już się obywa bez takiego doradcy, więc 

może starczy teraz pieniędzy na odśnieżanie, na wywrotkę żwiru do Ćwikieł, na most, który 

mieszkańcy, ale może z tych oszczędności można przeznaczyć na remont tego mostu w 

Ćwikłach Rupie, albo nie podnoszenie opłat za śmieci, tylko skorzystanie z tego, co Pan 

doradca nie będzie konsumował. Następnie zadał pytanie do radcy prawnego – czy gmina, 

czy zarząd albo pracownik gminy może zlecić sołtysom zbieranie podpisów bez pisma 

przewodniego? 

Pan Wójt – chciałbym uzupełnić to pytanie, bo pytanie dotyczy tych podpisów, które Państwo 

zbierali jeszcze w poprzedniej kadencji pod wnioskiem o nadanie honorowego tytułu ważnej 

odznaki Orła Białego śp. Abpa Romualda Jałbrzykowskiego i właśnie miejscowość, której 

Pan jest sołtysem, jako jedyna nie zebrała podpisów. Od Państwa wszystkie podpisy zostały 

zebrane i leżą u Prezydenta w tej chwili. Dostaliśmy odpowiedź, że dziękują za ten wniosek, 

za tak liczne poparcie, w którym to nie było miejscowości Ćwikły. Temu wnioskowi został 

nadany bieg i mam nadzieję, że może nawet w tym roku odbędzie się ważna uroczystość, bo 

jest to bardzo podniosła uroczystość. Mamy kim się pochwalić. I tego dotyczyło to pytanie, 

bo Pan Długoborski powiedział, że nie będzie podpisów zbierał i z tego, co wiem mieszkańcy 

są bardzo oburzeni. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – jeśli Pan Wójt jest tak przewidujący, że 

pytanie dotyczy tej sprawy, ale ja proszę o odpowiedź Pana radcy prawnego – czy bez pisma 

przewodniego i za pośrednictwem jednostki nie bezpośrednio związanej z gminą, możemy 

zbierać jako sołtysi podpisy. 

Pan Wójt – jeszcze dodam, te listy podpisów, z tego co pamiętam, ksiądz proboszcz przekazał 

na spotkaniu z sołtysami. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – nie prawda, ksiądz proboszcz był na 

zwolnieniu, zgłaszaliśmy się do zakrystii. Pan sobie pozwalana prywatne… pod moim 

adresem, ale jeśli Pan sobie pozwala, to powiem – te pismo było tak sporządzone, obrażające 

arcybiskupa, pisał Pan tam negatywne fakty, nie wiem kto to sporządzał. Jeśli chce się 

odznaczyć kogoś, to się nie pisze negatywnych faktów z jego życiorysu. Tak niestety było. A 



teraz proszę Panie Wójcie nie wchodzić  w kompetencja Pana radcy prawnego, bo się jeszcze 

obrazi, tylko pytam Pana radcy prawnego – czy możemy? 

Radca Przemysław Rawa-Klocek – jeżeli nie ma przepisów, który by nakazywał pewną formę 

komunikacji i formę pisma przewodniego, o którym Pan powiedział, to nie ma też przeszkód 

do tego, żeby zostało to przyjęte w tym sposób, jak zostało w tym wypadku przyjęte. Co nie 

jest przez prawo zabronione to jest przez prawo dozwolone, jest taka zasada. Więc mam 

nadzieję, że to wyczerpuje. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – to bardzo proszę o taki zapis, co Pan 

powiedział na następną sesję. 

Radca Przemysław Rawa-Klocek – jeśli poda mi Pan przepis, z którego wynikałby, że 

należałoby tego typu pismo przewodnie sformułować, to wtedy się do tego odniosę. 

Sołtys wsi Ćwikły Krajewo Andrzej Długoborski – Pan kończył prawo i Pan mówi to co ma 

w głowie, a ja muszę…, więc proszę o odpowiedź, konkretną odpowiedź na to pytanie na 

piśmie. 

Radca Przemysław Rawa-Klocek – na piśmie nie będzie, bo Pan słyszy tą odpowiedź. 

Sołtys wsi Gosie Małe Piotr Dębek – czy któryś z sołtysów, ja sam osobiście zbierałem 

podpisy i nie mam nic przeciwko temu, czy któregoś z sołtysów zabolało, że te podpisy 

zebraliśmy, byłaby jakaś reklama dla naszej gminy. 

Ogólna dyskusja. 

Sołtys wsi Podłatki Duże – czy jest cos w trakcie prac z tą drogą do Podłatk, bo to jest droga 

powiatowa, gmina nie bardzo dużo może, ale jest taki stan, że samochodem osobowym jeździ 

się jak narciarz między bramkami, żeby dojechać. 

Pan Wójt – na temat dróg powiatowych toczyły się już rozmowy, jeszcze 5 lutego mamy takie 

spotkanie u Starosty. W tej chwili opracowujemy taki plan, harmonogram w jakiej kolejności 

chcielibyśmy, żeby te drogi były remontowane przez powiat. Oczywiście Powiat też nie jest 

za bogatą jednostką, ale widzę, że ta współpraca zaczyna się bardzo dobrze układać i będą 

realizowane inwestycje na terenie naszej gminy. Gminy nie jest stać, żeby wspomóc 

finansowo zadania należące do Powiatu, ale mimo to myślę, że Powiat pochyli się nad tym i 

te największe potrzeby będzie realizował. 

Sołtys wsi Czosaki zgłosił też sprawę ogłoszenia bezpańskich psów. 

Mieszkaniec Gminy Krzysztof Misiewicz – zapytał w jakim celu były spisywane szamba i że  

w tym roku kończy się gwarancja i jakie gmina ma dalsze olany do tych szamb? 

Pan Wójt – jeśli chodzi o ten spis, to jest wymagane prawem, my jako gmina musimy 

posiadać ewidencję, czy ma umowę na wywóz, takie są przepisy. Jeśli chodzi o oczyszczalnie 

wybudowane w 2014 roku, kończy się w tej chwili okres trwałości i kończy się okres 

obowiązywania umowy między gminą a użytkownikiem i oczyszczalnie stają się Państwa 

własnością. Ale mam pewien pomysł, żeby Państwa z tym wszystkim nie zostawiać, bo to jest 

dosyć trudne i będzie to bardziej kosztowne, jeśli każdy z was będzie wywóz osadów robił, 

przeglądy. Ale oferuję swoją pomoc w zakresie organizowania takiej akcji, wyłonienia w 

drodze przetargu wykonawcy, który będzie wywoził osad. Kto będzie chciał sobie zrobić 

przegląd techniczny, pogwarancyjny, to już na własny koszt. Skończą się już opłaty i gmina 

nie będzie już związana z właścicielem oczyszczalni, ale chcę pomóc, bo wiem, że w 

pojedynkę będzie trudniej. Wszystkie oczyszczalnie, które są zepsute, doprowadzimy do 

końca, żeby działały. 

Ogólna dyskusja. 

Następnie Przewodnicząca Rady wróciła do wniosku Pana Wasiulewskiego, bo chcę zapiać, 

jak ma brzmieć, żebyśmy moli to przegłosować. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – wniosek formalny o dopuszczenie Państwa sołtysów do 

uczestniczenia w dyskusji podczas obrad sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie imienne nad tym wnioskiem: 



- za – 6 głosów, 

- przeciw – 6 głosów, 

- wstrzymało się – 3 głosy (lista głosowania imiennego Zał. Nr 28). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wniosek w sprawie zabierania głosu przez sołtysów 

podczas sesji Rady Gminy nie został rozstrzygnięty. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – proszę o zabranie głosu w tej sprawie prawnika. 

Mecenas – przychylam się do stwierdzenia, że wniosek nie przeszedł, bo żeby mówić o 

głosowaniu na tak lub nie, to musi być jeden głos więcej. Większość dzisiaj nie zapadła i 

wniosek nie został rozstrzygnięty. 

Sołtys wsi Rębiszewo Zegadły Andrzej Modzelewski zaproponował, żeby sprawy różne 

przełożyć na początek sesji, jako punkt drugi po otwarciu. 

Sekretarz Gminy – zgodnie ze statutem sprawy różne są na końcu. 

Na tym zakończono dyskusję. 

 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady III sesji Rady Gminy. 
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